

MINUTES OF PROCEEDINGS

Tuesday, March 7, 1972

(1)

[Text]

The Special Joint Committee of the Senate and of the House of Commons on the Constitution of Canada met this day at 3:45 p.m. for the purpose or organization.

Members present:

Representing the Senate: Senators Fergusson (Mrs.), Flynn, Forsey, Lafond, Molgat and Yuzyk—(6).

Representing the House of Commons: Messrs. Allmand, Breau, Brewin, De Bané, Dinsdale, Fairweather, Gibson, Hogarth, Lachance, MacGuigan, Marchand (*Kamloops-Cariboo*), Marceau, Osler, Prud'homme and Rowland—(15).

The Joint Clerk attending and having called for motions to elect the Joint Chairmen from the Senate and from the House of Commons sections of the Committee, Mr. Prud'homme moved, seconded by Senator Yuzyk, that the Honourable Senator Molgat do take the Chair as Chairman of the Senate section.

On motion of Senator Forsey, it was

Agreed, that nominations for Chairman of the Senate section be closed.

Thereupon, the Joint Clerk declared the Honourable Senator Molgat elected Chairman of the Senate section.

Mr. Marceau moved, seconded by Mr. Prud'homme, that Mr. MacGuigan be elected Chairman of the House of Commons section.

On motion of Senator Forsey, it was

Agreed, that nominations for Chairman of the House of Commons section be closed.

Thereupon, the Joint Clerk declared Mr. MacGuigan elected Chairman from the House of Commons section.

The Joint Chairmen thanked the Committee for the honour bestowed on them.

The Joint Chairman, Mr. MacGuigan, presiding, the meeting continued.

On motion of Senator Forsey, it was

Agreed, that the Joint Chairmen, Senator Yuzyk and Messrs. Allmand, Brewin, Fairweather and Laprise do compose the Subcommittee on Agenda and Procedure.

On motion of Mr. Osler, it was

Agreed, that the Joint Chairmen be authorized to print 1500 copies or such lesser number they deem advisable of the Committee's Minutes of Proceedings and Evidence and, as a supplementary issue, an index prepared by the Library of Parliament.

Mr. Gibson moved, that the Committee adopt the Report carried on division at the meeting of Tuesday, February 1, 1972, in the Third Session as its first and final report to both Houses.

After debate, the question being put, the motion was *adopted*, on division.

Mr. Brewin moved that the Joint Chairmen be authorized to present the Report to their respective Houses.

PROCÈS-VERBAL

le mardi 7 mars 1972

(1)

[Traduction]

Le Comité spécial mixte du Sénat et de la Chambre des communes sur la Constitution du Canada se réunit aujourd'hui à 3 h 45 de l'après-midi aux fins d'organisation.

Membres présents:

Représentant le Sénat: Les sénateurs Fergusson, Flynn, Forsey, Lafond, Molgat et Yuzyk—(6).

Représentant la Chambre des communes: MM. Allmand, Breau, Brewin, De Bané, Dinsdale, Fairweather, Gibson, Hogarth, Lachance, MacGuigan, Marchand (*Kamloops-Cariboo*), Marceau, Osler, Prud'homme et Rowland—(15).

Le cogreffier se dit prêt à recevoir les candidatures aux postes de coprésidents représentant le Sénat et la Chambre des communes au Comité; M. Prud'homme, appuyé par le sénateur Yuzyk, propose que le sénateur Molgat soit élu président représentant le Sénat.

Sur proposition du sénateur Forsey, il est

décidé que la période de mise en candidature au poste de président représentant le Sénat soit close.

Le cogreffier déclare le sénateur Molgat élu président de la section Sénat.

M. Marceau appuyé par M. Prud'homme, propose que M. MacGuigan soit élu président représentant la Chambre des communes.

Sur proposition du sénateur Forsey, il est

décidé que la période de mise en candidature au poste de président de la section Chambre des communes soit close.

Le cogreffier déclare M. MacGuigan élu président de la section Chambre des communes.

Les coprésidents remercient les membres du Comité de l'honneur qu'ils leur font en les élisant.

La séance se poursuit sous la présidence de M. MacGuigan, coprésident.

Sur proposition du sénateur Forsey, il est

décidé que les coprésidents, le sénateur Yuzyk et MM. Allmand, Brewin, Fairweather et Laprise forment le sous-comité du programme et de la procédure.

Sur proposition de M. Osler, il est

décidé que les coprésidents seront autorisés à faire imprimer 1500 exemplaires ou moins, selon le cas, des Procès-verbaux et Témoignages du Comité et, en supplément, un index sessionnel de ses délibérations préparé par la Bibliothèque du Parlement.

M. Gibson propose que le Comité adopte le rapport adopté sur division lors de la réunion du mardi 1^{er} février 1972 (troisième session) comme premier rapport et rapport final aux deux Chambres.

Après débat, la proposition, mise aux voix, est *adoptée* sur division.

M. Brewin propose que les coprésidents soient autorisés à présenter le rapport à leur chambre respective.